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Hanga (BVB), despre Contrapartea Centrala: Contextul, spre deosebire de acum doi

- trei ani, nu ne mai ajuta

Procesul de realizare a Contrapartii  Centrale continua, dar contextul, spre deosebire de acum doi sau trei 

ani, nu mai este la fel de favorabil, a explicat, joi, presedintele  Consiliului de Administratie al Bursei de

Valori Bucuresti, Radu Hanga,  la un eveniment de specialitate.

"Se face, suntem în proces, nu sunt lucruri noi legate de subiectul  acesta pe care sa le putem spune....Nu-mi vine

sa râd când spun asta  pentru ca e un proiect care e greu pentru noi. În care deja ducem 5 ani  de costuri. E o mare

preocupare pentru noi... Ce-as spune, un lucru pe  care îl vad si îl vedem toti este ca, într-adevar, contextul spre 

deosebire de acum doi - trei ani nu ne mai ajuta. Adica la nivel  european a venit Raportul Draghi, e pe o tema

foarte mult dezbatuta  legata de fragmentarea pietelor de capital în Europa. Daca te duci la  nivel european toate

prezentarile încep cu fragmentarea pietelor de  capitale europene si cu faptul ca aceasta reprezinta un dezavantaj 

pentru Europa în competitia globala. Primul exemplu care apare pe ecran  este faptul ca în Europa sunt 34 de

depozitari si 14 contraparti  centrale. A venit EMIR 3, procesul de autorizare s-a dus catre ESMA.  Deci, ne uitam

la o Uniune Europeana care, pe de o parte, transmite pe  toate caile mesajele ca piata europeana e fragmentata, si

ca ar dori o  consolidare, ceea ce merita o discutie, adica eu chiar am niste opinii  legat de cum ar trebui sa arate

aceasta consolidare la nivel european  din perspectiva pietei de capital. Dar lasând deoparte opinia mea,  aceeasi

autoritate care spune ca piata e prea fragmentata trebuie sa  vina sa autorizeze o fragmentare suplimentara a pietei

prin autorizarea a  înca unei institutii. Adica, ce vreau sa spun, este ca acum contextul  este mult mai complicat

decât contextul pe care îl aveam în urma cu doi  ani sau trei ani în procesul de autorizare", a spus Radu Hanga, la 

Profit- Piata de Capital.forum, eveniment organizat de Profit.ro.

El a mentionat ca realizarea Contrapartii Centrale va ajuta Bursa de  Valori Bucuresti sa lanseze instrumente

financiare derivate.

Adrian Tanase, director general al Bursei de Valori Bucuresti, a  declarat, în luna septembrie a anului trecut, ca

autorizarea  Contrapartii Centrale ar putea avea loc catre jumatatea anului acesta,  iar operationalizarea în a doua

parte a anului.

"Avem aprobarea actionarilor, atâta a Bursei de Valori Bucuresti, cât  si a Contrapartii Centrale, a unui nou plan de

afaceri revizuit în urma  unor evenimente contractuale care s-au întâmplat în acest an. Avem si  aprobarea lor de a

capitaliza suplimentar Contrapartea Centrala si  suntem într-un proces destul de bine articulat si într-o discutie pe 

care o purtam cu Autoritatea de Supraveghere Financiara pentru a  finaliza si ultimul element din puzzle-ul acesta

al dosarului de  autorizare, în ceea ce priveste si ma refer aici la testele pe care va  trebui sa le refacem, în ceea ce

priveste tehnologia pe care o vom  utiliza. Speram ca acest lucru sa se întâmple cât mai repede, cu succes,  astfel

încât sa avem dosarul complet si declarat închis anul acesta, cu  perspectiva de a avea autorizarea catre jumatate a

anului viitor si  operationalizarea în a doua jumatate a anului viitor", a spus atunci  Adrian Tanase, la Forumul

Pietei de Capital, eveniment organizat de  Financial Intelligence.
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